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D’66 

Vraag 
In rapportage grote projecten van het tweede kwartaal is de status van het onderdeel ‘risico’s’ net als 
in het vorige kwartaal oranje.  

- In de PZC verscheen op 12 juli jl. het bericht met de kop ‘onverwacht veel fosforslik bij 
Thermphos’ Dit bericht zorgt voor ongerustheid binnen de D66 Zeeland fractie.  
NB: In de rapportage staat vermeld onder = VCB - Het risicodossier is opnieuw doorgenomen. En 
uit de opsomming daarna van de belangrijkste overblijvende risico ’s staat vermeld: - De 
bedrijfszekerheid van de calciner en de werkelijk te verwerken hoeveelheid slik;”  

Deelt de Gedeputeerde onze ongerustheid hierover?  

 
Antwoord 
Er komt meer fosforslik vrij dan initieel voorzien. De variatie in hoeveelheden fosforslik komen onder 
andere door: 
- Peilingen zijn/waren niet altijd overal mogelijk (tanks/vaten niet toegankelijk), waardoor geen 

eenduidig beeld te maken is van de werkelijke hoeveelheid slik; 
- Er zijn meer vaten schoongemaakt, waar toch slik of in ieder geval fosforverdacht materiaal is 

vrijgekomen dan vooraf kon worden voorzien. 
- De cleaning werkzaamheden in het algemeen genereren meer slik. Een groot deel daarvan is ten 

minste fosfor verdacht en moet daarom via de calciner worden verwerkt. 
- Kuubs slik in een vat (in bijvoorbeeld het ovenhuis) is een vastere kuub dan een kuub in de 

fosforopslagtanks. Om vaste kuubs verpompbaar te maken moet er water worden toegevoegd, 
waardoor het totale slikvolume toeneemt. 

 
Van Citters Beheer heeft in haar 2e kwartaalrapportage hierover duidelijkheid geboden. De 2e 
kwartaalrapportage ligt momenteel ter vaststelling bij de stuurgroep ‘Sanering voormalig Thermphos 
terrein’.  In de voortgangsrapportage 3e kwartaal grote projecten zal het college hierop terugkomen.  
Het college heeft van Van Citters Beheer geen signalen ontvangen na de 1e voortgangsrapportage 
van Van Citters Beheer, die er op duiden dat de planning in geld en/of tijd wordt overschreden. 
 

Vraag 
- Op maandag 18 aug. jl. was er positief nieuws. Onderzoeksbureau Antea Group heeft gemeld, dat 

de risico’s op het Thermphos terrein zijn afgenomen.  

Hoe verhoudt dit nieuws zich tot de genoemde berichtgeving van 12 juli jl.?  

Antwoord: 
Dit zijn twee totaal verschillende zaken. Het bericht van 18 augustus gaat over het laten opstellen over 
de actuele risico’s die de aanwezigheid en verwerking van fosfor op het voormalige Thermphos terrein 
voor de omwonenden in kaart brengt. Dit is gebeurd op grond van artikel 17 2e lid van de 
Samenwerkingsovereenkomst sanering voormalig Thermphosterrein (SOK) die de Staat der 
Nederlanden, Zeeland Seaports Beheer B.V., Van Citters Beheer B.V. en de provincie Zeeland in april 
2018 hebben gesloten. 

Vraag 
- Wat is de stand van zaken m.b.t. het afbouwen van de beheers- en beveiligingskosten? De 

stand van zaken hiervan is in de rapportage niet terug te vinden.  

Is de afbouw van deze kosten gerealiseerd?  

Antwoord 
In de voorliggende rapportage is opgenomen dat de afschaling van de bedrijfsbrandweer is 
goedgekeurd en is per 1 april 2019  ingevoerd. Verder is de medische dienst afgeschaald naar uren 
waarop fosforgerelateerde handelingen worden uitgevoerd. Dit is in de regel tijdens kantooruren.  
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Vraag 
- En tot slot:  

 
Licht radioactieve waterdamp rondom Thermphos meldt de PZC op 13 april jl. over de voortgang 
van de sanering van het Thermphos terrein zou je als positief kunnen omschrijven. 
Er wordt melding gemaakt van een lap grond die moet worden afgegraven omdat er licht 
radioactieve waterdamp uit de schoorsteen van het ovenhuis is neergeslagen.  

 
- D66 vraagt zich af wat het effect van de vervuiling met licht radioactieve waterdamp is, aangezien 

er wel besloten is deze grond weg te halen.  
Het is zeer aannemelijk dat deze waterdamp ook op deze terreinen is neergeslagen, bijvoorbeeld 
op het aangrenzende grond- en grintdepot, waarmee jarenlang terreinen voor bouw- en landbouw 
terreinen zijn opgehoogd. 
Zijn hier in het verleden al eens metingen verricht en wat moet er met de aangrenzende terreinen 
gebeuren als hier ook licht radioactieve vervuiling wordt aangetroffen.  

 
Kan de Gedeputeerde aangeven welke onderzoeken er in de aangrenzende omgeving aan 
Thermphos zijn uitgevoerd? Zo ja, wat zijn dan de resultaten hiervan of wanneer kunnen 
wij deze verwachten?  

 
Antwoord 

De aanpak van de bodem (toplaag) wordt ingegeven door diverse stoffen. Deze zijn deels aanwezig 
als gevolg van zogenaamde depositie. Daar waar de combinatie van stoffen een grenswaarde 
overschrijdt moet sanering plaatsvinden. Er zijn meerdere locaties op het terrein waar dit niet het geval 
is. De terreinen rondom vm. Thermphos bevatten geen stoffen of vervuilingen die in dit verband 
schadelijk zijn voor mens of milieu. In het verleden stonden in het havengebied zogenaamde 
“snuffelpalen”. Deze palen namen lucht in die vervolgens bemonsterd werd. Deze palen zijn sinds het 
faillissement buiten gebruik maar hebben in het verleden geen ongewenste vervuiling geconstateerd. 

 

 

 

SGP 

 

Vraag 
Op de agenda van aanstaande vrijdag staat o.a. de voortgangsrapportage Grote Projecten. Ten 
aanzien van Thermphos is opgenomen: ‘De verwerking via de calciner loopt gestaag door. Inmiddels 
zijn er meer dan 1000 big bags calcinaat geproduceerd. Duidelijk is wel dat de initieel ingeschatte 
hoeveelheden in werkelijkheid veel hoger liggen. Momenteel is de inschatting dat er minimaal een 
verdubbeling van de hoeveelheid is. Momenteel wordt uitgezocht of dit invloed heeft op de financien 
en/of de einddatum.’  
Graag zojuist ik de actuele stand van zaken vernemen. Is inmiddels duidelijk wat de invloed op zowel 
financiën en einddatum/planning is? Zo ja, wat is deze invloed en derhalve de conclusie? 

Antwoord 
Van Citters Beheer heeft in haar 2e kwartaalrapportage hierover duidelijkheid geboden. De 2e 
kwartaalrapportage ligt momenteel ter vaststelling bij de stuurgroep ‘Sanering voormalig Thermphos 
terrein’.  In de voortgangsrapportage 3e kwartaal grote projecten zal het college hierop terugkomen.  
 


	Technische vragen over voortgangsrapportages 2e kwartaal 2019 Thermphos 



